



Referat

Gruppestyrelsesmøde

Erik Klipping Trop

Fredag d. 02.05.25 - kl. 15.30 i Spejderhytten

Gruppestyrelsesmedlemmer

Tilstede: Mikkel, Daniel, Marie (ordstyrer), Sebastian (referent) og Susan.

Fraværende: Ninka, Emil, Mille

Øvrige tilstedeværende: Lisbeth.

Punkt 1		Referat fra sidst og dagens dagsorden	
			Godkendt
Punkt 2		Nyt fra formanden	
		• "Arbejds"miljøet, værdisnak, os som en del af De Gule Spejdere • Temadag • Sankt Hans med Højby lokalråd 23. juni • Ren natur 7. juni	• Der har været en henvendelse til korpset om miljøet i Erik Klipping Trop som bliver beskrevet som problematisk på visse punkter. Der er en række opmærksomhedspunkter, og vi skal forsøge at skabe et fokus på den gode historie. Derfor skal vi finde ud af, hvad det er vi kan gøre bedre, således at vi kan løse problemer direkte med forældrene. Det skal ikke være en "os mod dem situation", men vi skal hjælpe hinanden. Hvis der er problemer, skal det være muligt og trygt for forældrene at komme til lederne eller formanden, så vi kan løse problemerne. Opmærksomhedspunkter: racistiske udtalelser, gruppestyrelsens sammensætning, bemærkninger fra ledere om nogle børn, privatsamtaler mellem voksne, bagtalelse som ekskluderer andre i gruppen. Gruppestyrelsen er ikke opmærksom på, at der har været racistiske udtalelser, men vil være opmærksomme på det i fremtiden.



		ift. bagtalelse og eksklusion af voksne er styrelsen heller ikke sikker på, hvad der menes. Igen vil vi være opmærksomme og bestræbe os på at holde vores samtaler således at der ikke er nogle der ekskluderes, og så vi er rollemodeller for det gode kammeratskab. Fokus skal være på, hvad der skaber en god stemning i gruppen og det gode spejderliv, så det er sjovt for alle, både børn og voksne men i særdeleshed børnene. Der er selvfølgelig brug for disciplin når vi er så mange, men udgangspunktet for hvert møde skal være, at vi tager venligt imod alle. Men disciplin og koncentration er dog en uadskillelig del af spejderlivet. Vi oplever dog ikke, at vi har store problemer med børn, der ikke kan koncentrere sig, eller som ikke opfører sig ordentligt. Vi er enige om at vi skal undgå at tale hårdt til de børn vi har her. Vi vil udarbejde en handleplan ift. hvad vi gør hvis der opstår en situation hvor et barn nægter at følge ledernes anvisninger. Dette vil vi tænke over og evt. afprøve tiltag indtil næste gruppe styrelsesmøde. Såfremt der er behov for at drøfte enkelte børn, skal vi finde et tidspunkt for det, som ikke involverer andre end de direkte implicerede. Vi har også drøftet at vi skal være bedre til at italesætte de gensidige forventninger mellem ledere, spejdere og forældre. For eksempel ift. opstilling til start og slut, påsyning af mærker osv. Vi ønsker at værne om det gode fællesskab vi føler vi har. Vi glæder os over den begejstring vi møder på pladsen hver onsdag, og det vil vi gøre meget for at fremme. • Sankt Hans med Højby Lokalråd.
--	--	---



			Vi vil gerne have musik, men vi vil afsøge muligheder for at finde musikere som spiller frivilligt, da vi ikke forventer den store indtjening på arrangementet og derfor skal holde udgifterne nede. Der kommer noget PR fra lokalrådet. Bente Eskesen kan muligvis holde båltale. Mikkel og Daniel laver planlægningen. Vi har brug for telt til musikerne, men det skal helst ikke koste penge. Marie har et party-telt som vi kan bruge. Vi laver bål og snobrødsdej. • Vi har fået en rute den 7. juni. 10-17 Sebastian laver mad.
Punkt 3		Økonomi	
			intet nyt
Punkt 4		Nyt fra ledergruppen:	
5-7 år		Bævere:	tre kilometer - tjek
7-10 år		Ulve:	5 kilometer gået på en time. De var trætte, og havde ondt i benene, men næsten alle nåede i mål. Der er købt nyt telt. Grenen i gang med at gøre klar til ulveturneringen. Der er en bande tilmeldt.
10-12 år		Stifindere:	Skal ikke på stifinderturning, det er de ikke klar til. Vi laver selv det, de laver på en stifinderturning på en øveweekend. Dato følger. Vi skal have set på om vi skal have købt rafter, men vi skal også beskære træer, og det vil give nogle.
12-18 år		Tropsspejdere:	Har været på Wagadugo, det var en meget god tur. Vi blev opmærksomme på at skrivemaskinen skal opdateres. De blev #14 ud af 14. Daniel er blevet bedre til at spørge om hjælp. De skal alle lave deres totem. Nikoline og Erika skal lave optagelsesprøven.
Punkt 6		Ulveturnering 2026	
			Intet nyt før ulveturneringen 2025 er afsluttet. Der er dog aftalt græsslåning.
Punkt 7		Sommerlejr 2025	



			Datoen 2-5 juli. Invitationer skal laves. Marie har noget materiale med fra Novo Nordisk. Lave noget mad med ting vi kan finde på grunden osv.
Punkt 8		Juletræssalg 2026	
		Fremstilling af juletræsfodder: Småkager og mandler: Planlægning af vagter:	intet nyt
Punkt 9		Åbent punkt for tilføjelser	
Punkt 10		Næste gruppestyrelsesmøde	
			fredag den 13-6
Punkt 11		Evt.	
			Daniel har kontaktet kommunen for at høre om de kunne hjælpe os. Rune kommer den 14. for at se hvad der skal beskæres, og brombærkrattet som skal ryddes. Han vil vurdere om nyttekorpsen kan hjælpe.